
PROTOKÓŁ Nr 5/07

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik
w dniu 20 czerwca 2007r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy

Obradom Komisji  przewodniczył  Pan Jan Weremijewicz –  Przewodniczący  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Opracowanie planu perspektywicznego rozwoju turystycznego Gminy Mielnik na lata 

2008-2018.
2. Analiza dotychczasowych działań dotyczących wykorzystania wód geotermalnych.
3. Ocena realizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska.
4. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pan  Adam  Tobota przedstawił,  przygotowaną  przez  siebie,  koncepcję  planu 
perspektywicznego rozwoju turystycznego Gminy Mielnik na lata 2008-2018.

Pan Wójt Gminy
Zwrócił się z zapytaniem do Pana Toboty jaką rolę ma odegrać samorząd w stworzeniu tego 
planu. Jakimi instrumentami dysponuje w tej sprawie Rada Gminy i Wójt? Jaka jest w tym 
rola budżetu gminy?

Pan Kazimierz Tobota
Plan jest przewidziany na 10 lat i może to być kolejny dokument, który będzie leżeć, bo nie 
będzie jego realizatorów.

Pan Adam Tobota
Wyjaśnił, że to co przedstawił jest tylko wizją, stąd nie wchodził w instrumenty. Stwierdził, 
że gmina może to w mniejszym lub większym stopniu wspierać.  Zaapelował  o realizację 
przedstawionej koncepcji wiosek tematycznych, zwłaszcza stanicy w Tokarach pod roboczą 
nazwą “Dzikie Pola”.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że Rada Gminy może opracować zwolnienia w podatku dla osób chcących podjąć 
działalność turystyczną, możemy doradzać i udzielać pomocy w kwestiach organizacyjnych. 
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Żadnych  innych  instrumentów  wspierania  nie  mamy,  zwłaszcza  nie  możemy  wspierać 
finansowo.

Pan Piotr Wysocki
Stwierdził, że robiąc ten plan zrobimy kolejną książkę, a mamy już ich wiele. Zaprezentował 
radnym opracowania dotyczące turystyki, znajdujące się w Urzędzie Gminy. Rolą samorządu 
jest pomagać, a nie przeszkadzać. Należy budować drogi, wodociągi, zadbać o czystość w 
gminie,  uporządkować  gospodarkę  śmieciową,  ściekową,  zlikwidować  azbest.  Jak 
administracja  zacznie  tworzyć  plany dla  przedsiębiorców w branży turystycznej,  to  tylko 
może zaszkodzić. 

Pani Olga Pograbniak
Stwierdziła,  wbrew  powtarzającym  się  w  dyskusji  opiniom,  że  w  Mielniku  jest  głównie 
turystyka przejazdowa, że do jej kwatery agroturystycznej przyjeżdżają ludzie na miesiąc i 
dłużej. Pani radna zgłosiła potrzebę szybkiego wyznaczenia ścieżek rowerowych.

Pan Wójt Gminy
Odnosząc się do propozycji Pana Toboty stwierdził, że jest ona bardzo ciekawa. Autorem jej 
nie  powinna  być  jednak  Rada  Gminy  tylko  jakieś  konsorcjum  jednoczące  właścicieli 
pensjonatów  i  kwater  agroturystycznych.  Naszą  rolą  jest  inspiracja,  pomoc,  tworzenie 
warunków do rozwoju. Jako samorząd możemy wybudować kort, basen, wieżę widokową, 
plażę, nie będziemy jednak prowadzić działalności turystycznej z zaangażowaniem środków 
budżetowych.

Pan Adam Tobota
Zaproponował  opracowanie  planu zagospodarowania  przestrzennego gminy,  gdzie  zostaną 
wskazane tereny pod działalność turystyczną oraz utworzenie spółki z udziałem gminy, w 
celu utworzenia stanicy w Tokarach. 
Pan  Tobota  zaproponował  powołanie  zespołu  do  opracowania  planu  perspektywicznego 
rozwoju turystycznego Gminy Mielnik na lata 2008-2018.

Pan Wójt Gminy
Poparł propozycję opracowania planu przestrzennego zagospodarowania gminy.  W kwestii 
utworzenia spółki do zagospodarowania budynku szkoły w Tokarach na stanicę stwierdził, że 
powinny tworzyć ją podmioty z zewnątrz, bo wtedy ma się na to inne spojrzenie, pozbawione 
sentymentu.

Pan Jan Weremijewicz zgłosił  propozycję  aby na kolejnym posiedzeniu Komisji  przyjąć 
harmonogram działań w zakresie rozwoju infrastruktury służącej turystyce.

Propozycję Pana Przewodniczącego poparło 8 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu.

Do punktu 2.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  informację  –  analiza  dotychczasowych  działań 
dotyczących wód solankowych na terenie gminy.

(w załączeniu na str............prot.)
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Pan Wójt Gminy
Poinformował, że 18 czerwca br. wraz z Panem Gorochowiczem złożyli wizytę w Agencji 
Rolnej Skarbu Państwa w Suwałkach Jest  wstępna zgoda na przekazanie nam działki  pod 
oczyszczalnię, warunek sporządzenia planu zagospodarowania został przesunięty na później. 
Oznacza to, że na etapie początkowym nie będzie wymagany, niemniej jednak nie odstąpiono 
od niego.
Agencja nie wyraża zgody na przekazanie nam pozostałej części działki, tej gdzie znajdują się 
złoża  wód  solankowych.  Możemy  się  o  nie  ubiegać,  w  drodze  przetargu,  dopiero  po 
sporządzeniu  planu  przestrzennego  zagospodarowania  tego  obszaru.  Ponieważ  działka 
stanowi własność Skarbu Państwa, jakiekolwiek odwierty mogą być robione tylko za zgodą 
jej  właściciela.  Koszt  jednego  odwiertu  wynosi  2  mln.  złotych  i  musi  być  poprzedzony 
sporządzeniem projektu
Robiąc odwiert na nieswojej działce zrobilibyśmy kosztowny prezent dla Skarbu Państwa.

Pan Tomasz Gorochowicz
Przypomniał, że zasoby wód podziemnych należą do państwa i państwo pobiera opłaty za ich 
wydobycie.

Pan Adam Tobota
Zaproponował  zlecenie  jakiejś  instytucji  sporządzenia  ekspertyzy  na  temat  możliwości 
wydobywania wód solankowych w Mielniku.

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował, aby wystąpić do AWRSP z uchwałą intencyjną w sprawie pozyskania ziemi 
pod uzdrowisko.

Na  wniosek  Przewodniczącego  Komisja  9  głosami  za,  przy  1  głosie  sprzeciwu 
zdecydowała  o  ponownym  zajęciu  sie  tematem  wykorzystania  wód  geotermalnych  w  I 
kwartale 2008r.

Do punktu 3.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił informację dotyczącą realizacji Gminnego Programu 
Ochrony Środowiska.

(w załączeniu na str............prot.)
Poinformował, że do gminy zgłosiły się dwie firmy chcące uzyskać zezwolenie na odbiór 
odpadów stałych. Zostanie również oczyszczone wylewisko odpadów płynnych, nieczystości 
płynne będą wywożone do oczyszczalni ścieków w Siemiatyczach. To spowoduje znaczny 
wzrost kosztów wywozu (w granicach 140 złotych za kurs).

Komisja Rozwoju Gospodarczego 4 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 2 głosach 
wstrzymujących  się,  pozytywnie  oceniła  realizację  Gminnego  Programu  Ochrony 
Środowiska.
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Do punktu 4.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  korzystania  z  gminnych 
wysypisk odpadów komunalnych.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Adam Tobota
Uważa,  że mieszkańców gminy należałoby w jakiś  sposób przygotować do tego,  że będą 
płacić  za  wywóz  śmieci.  Należy  również  rozwiązać  problem,  kto  będzie  nadzorował  i 
kontrolował przestrzeganie wywozu śmieci i nieczystości płynnych.
Zwrócił się z zapytaniem czy w cenie wywozu mieszczą się worki do segregacji odpadów.

Pan Gorochowicz wyjaśnił, że kwestia ta jest uregulowana w regulaminie utrzymania ładu i 
porządku na terenie gminy.

Komisja  9  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się  wprowadziła  zmianę  do 
projektu uchwały, polegającą na wprowadzeniu zapisu, że wszystkie podane ceny zawierają 
podatek VAT.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie szczegółowych  warunków 
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania.

(w zał. na str..........prot.)

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z 
zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.

Do punktu 4.

Członkowie Komisji obejrzeli symulację wyglądu budynku kina adaptowanego na muzeum.

Pan  Sekretarz udzielał  odpowiedzi  na  zapytania  radnych,  dotyczące  tego  tematu. 
Poinformował, że projekt kina jest gotowy, czekamy tylko na środki z zewnątrz. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

               Przewodniczący Komisji

                                                                                                       Jan Weremijewicz


	PROTOKÓŁ Nr 5/07

